



2019 年上海外国语大学孔子学院奖学金招生简章

汉语国际教育本科、硕士自主招生项目

上海外国语大学创建于 1949 年 12 月，是新中国成立后兴办的第一所高等外语学府，是新中国外语教育的发祥地之一，是教育部直属并与上海市共建、进入国家“211 工程”和“双一流”建设的全国重点大学。

2019 年我校和孔子学院总部/国家汉办共同设立“上海外国语大学孔子学院奖学金”，为孔子学院总部自主招生项目的首批合作院校之一，更是上海地区唯一一所具有自主招生资格的大学。本项目按照《孔子学院奖学金申请办法》进行自主招生，计划招收汉语国际教育专业硕士 15 名，汉语国际教育本科 20 名。

一、资助对象

- 1、非中国籍人士。
- 2、身心健康，品学兼优。
- 3、有志于从事汉语教育、教学及汉语国际推广相关工作。
- 4、年龄为 16-35 周岁（统一以 2019 年 9 月 1 日计）。在职汉语教师放宽至 45 周岁，本科奖学金申请者一般不超过 25 周岁。

二、奖学金类别及申请条件

1、汉语国际教育专业硕士

2019 年 9 月入学，资助期限为 2 年。

具有大学本科学历。汉语考试成绩达到 HSK（五级）210 分、HSKK（中级）60 分。提供毕业后拟任教机构工作协议或相关证明者优先。

2、汉语国际教育本科

2019 年 9 月入学，资助期限为 4 年。

具有高中学历。汉语考试成绩达到 HSK（四级）210 分、HSKK（中级）60 分。

三、申请流程

1. 登录孔子学院奖学金网站 (cis.chinese.cn) 进行在线注册，选择合作院校孔子学院奖学金
2. 联系并选择推荐单位：运营半年以上的孔子学院/独立设置的孔子课堂：通过 www.hanban.org 查询；具有奖学金推荐权的汉语水平考试 (HSK) 考点：通过 www.chinesetest.cn 查询；“汉语桥”比赛海外赛区主办机构：中国驻外使（领）馆教育、文化处（组）、孔子学院及相关教育机构，请咨询 chinesebridge@hanban.org
3. 选择奖学金类别：汉语专业硕士/汉语专业本科
选择专业：汉语国际教育
选择学校：上海外国语大学
4. 综合评审：提交申请后，学校将审核入学资格，需对申请者进行视频面试。

5. 录取通知：学校与获奖学生确认留学意向后，寄发录取通知材料，学生可在线打印获奖证书。

四、奖学金名额及申请期限：

汉语国际教育专业硕士 15 名

汉语国际教育本科 20 名

申请期限：2019 年 3 月 1 日—2019 年 5 月 20 日。

*奖学金名额录满即停止招生。

五、申请材料

1. 护照照片页扫描件。
2. HSK、HSKK 成绩报告（有效期两年）扫描件。
3. 推荐机构负责人的推荐信。
4. 提供最高学历证明（毕业预期证明）和在校学习成绩单。
5. 汉语国际教育专业硕士须提供两名副教授以上职称导师的推荐信。提供毕业后拟任教机构工作协议者优先资助。

*在职汉语教师须附上就职机构出具的在职证明和推荐信。

未满 18 周岁的申请者，须提交在华监护人署名的委托证明文件。

六、资助内容及标准

全额奖学金：学费、住宿费、生活费和综合医疗保险费。

生活费标准：汉语国际教育本科生为 2500 元人民币/月；汉语国际教育专业硕士生为 3000 元人民币/月。

住宿：学校为学生提供免费宿舍（双人间）。经奖学金申请、接受院校批准，选择校外住宿者，由学校按月发放住宿费，为 700 元人民币/月。

七、注意事项

本科生及硕士生须参加学院年度评审；未按时报到、入学体检不合格、中途退学、休学者，取消奖学金资格。

八、联系方式

上海外国语大学 留学生办公室

地址：中国上海市虹口区大连西路 550 号 2 号楼 202

邮编：200083

电话：+86-21-35375823

Email: yangliudai@shisu.edu.cn



Application information for Shanghai International Studies

University Confucius Institute Scholarship 2019

Independent recruitment of Master's Degree and Bachelor's Degree in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (TCSOL)

Shanghai International Studies University (SISU) is an internationally recognized, prestigious academic institution distinctive for its multidisciplinary and multicultural nature, committed to preparing innovative professionals and future global leaders for a wide range of international expertise to address the critical challenges of our times.

In 2019, our school in cooperation with Hanban has established the “Shanghai International Studies University Confucius Institute Scholarship”, taking Independent recruitment according to the standards stipulated in Hanban’s Scholarship Guide. The scholarship provides funding for Master’s Degree (15 students) and Bachelor’s Degree (20 students) in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (TCSOL)

ELIGIBILITY

- a) non-Chinese citizens;
- b) in good physical and mental condition, with good academic performance and conduct;
- c) committed to the teaching and international promotion of the Chinese language;
- d) between the ages of 16 and 35 as of September 1st, 2019. Applicants currently working as Chinese language teachers shall not be over 45, while undergraduate student applicants shall not be over 25.

SCHOLARSHIP TYPES AND QUALIFICATIONS

A. Scholarship for Master's Degree in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (MTCSOL)

The program commences in September 2019 and provides scholarship for a maximum of two academic years. Applicants shall hold a Bachelor’s degree, and have a minimum score of 210 on the HSK Test (Level 5) as well as 60 on the HSKK test (Intermediate Level). Priority will be given to applicants who may provide a work contract with a teaching institution or relevant proof upon completing their studies in China.

B. Scholarship for Bachelor's Degree in Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (BTCSOL)

The program commences in September 2019 and provides scholarship for a maximum of four academic years. Applicants shall hold a high school diploma and a minimum score of 210 on the HSK Test (Level 4) as well as 60 on the HSKK test (Intermediate Level).

Application Procedure

a) Log on to Confucius Institute Scholarship Website (cis.chinese.cn), choose **Cooperative Confucius Institute Scholarship**

b) Contact and select recommending institutions:

Confucius Institutes and Confucius classrooms which have been in operation for more than six months. For more information, please refer to www.hanban.org. Testing centers for Chinese Proficiency Test (HSK) which have the right to recommend Confucius Institute Scholarship candidates. For information, please refer to www.chinesetest.cn. (ECNU is eligible to recommend). Oversea organizers of Chinese Bridge Competition: education and cultural offices (groups) of China's overseas embassies (consulates), Confucius Institute and relevant educational institutions. For further information, please consult chinesebridge@hanban.org.

c) Select Scholarship Category: Master's Degree/ Bachelor's Degree in Chinese major

Select major: Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (TCSOL)

Select school: Shanghai International Studies University

d) Review: School will review the eligibility of applicants. A skype interview is required.

e) Admission Notice: After confirming with the successful applicants, school will post the Admission documents. The copy of the scholarship certificate can be print out from the CIS website.

The number of scholarship students and application period

Scholarship for Master's Degree in TCSOL: 15 students.

Scholarship for Bachelor's Degree in TCSOL: 20 students.

Application Period: March 1st, 2019 – May 20th, 2019

* School will stop enrollment when the scholarship quota is full.

Application Documents

a) a scanned copy of passport photo page

b) a scanned copy of score reports of the HSK and HSKK tests (within the two-year validity).

c) a reference letter by the head of the recommending institutions

d) a certification of the highest education diploma (or proof of expected graduation) and an official transcript.

e) applicants of the Scholarship for Master's Degree in TCSOL students are required to provide 2 reference letters from professors or associate professors. Priority will be given to Applicants

who may provide a work contract with a teaching institution or relevant proof upon completing their studies in China.

* Applicants currently working as Chinese language teachers shall provide proof of employment as well as a reference letter by the employer. Applicants under the age of 18 shall provide certified documents of designation signed by their entrusted legal guardians in China.

Confucius Institute Scholarship Coverage and Criteria

The Confucius Institute Scholarship provides full scholarship consisting of tuition fee, accommodation fee, living allowance and comprehensive medical insurance expenses.

The allowance criteria per person are: BTCSOL: RMB2,500 per month. MTCSOL: RMB3,000 per month

Dorms: University provides on-campus dormitory with double beds for scholarship students. Students hoping to live off-campus should apply to the university and receive the off-campus permission from the university. Then the accommodation allowance per month per person is RMB700 per month per person.

Notice

Students are subject to the annual assessment. Those who fail to register on time, fail to pass the health assessment, drop out midway and/or are suspend from school will be deprived of their scholarship.

Contact Information

Office of International Student Affairs
Shanghai International Studies University
Tel: +86-21-35375823
Email: yangliudai@shisu.edu.cn